
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-03-14, § 26 

 

 Tid Torsdagen den 14 mars 2013 kl 16.35 – 16.50 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 14 mars 2013 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Peter Abelin (M) för Bo Arkelsten (M) 

Christoffer Kuckowski (M) för Daniel Valiollahi (M) 

Inga-Lill Larsson (M) för Datevig Tjärnberg (M) 

Charlotta Schenholm (FP) för Marie Agmén (M) 

 

 Ersättare: 

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Petra Schagerholm (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Åse 

Geschwind, Karin Hebel, Inga-Lill Hultin, Lars Jolérus, Mattias Lundberg och Marita 

Söderqvist samt personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-7, §§ 9-13. 

 

 

 



  

 § 26 
Parkeringsplan – slutversion och redovisning av remiss 
Dnr T2012-310-02254 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner för egen del förslaget till 

 Parkeringsplan och hemställer hos kommunfullmäktige att anta 

 Parkeringsplanen.  

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att ta fram ett samlat 

 underlag som beaktar parkeringsfrågan för staden som helhet, med utgångspunkt 

 i framkomlighet och ett snabbt växande Stockholm. 

 

3 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 14 februari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg m.fl. (FP) och Jonas 

 Naddebo (C) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner till en del förslaget till 

Parkeringsplan.  

2. Nämnden ger kontoret i uppdrag att ta fram ett samlat underlag som beaktar 

parkeringsfrågan för staden som helhet, med utgångspunkt i framkomlighet 

och ett snabbt växande Stockholm. Underlaget ska även beakta frågor för 

t.ex. regionala infartsparkeringar, parkeringsköp, bilpooler samt 

parkeringstal för bilar och cyklar. 

3. Att vidare anföra följande: 

Miljöpartiet stödjer i huvudsak förslagen om ändrad reglering av gatuparkering 

för bilar i innerstaden. Det är positivt för framkomligheten att stadens höjer 

avgiften för parkering och att utvidgar parkeringszonerna. Ytterligare åtgärder 

borde vidas för att underlätta framkomlighet och stödja en utveckling mot färre 

parkerade bilar i gatumiljö. Parkeringsavgifterna ska uppmuntra till att 

parkeringar i befintliga parkeringshus och garage används i första hand. Till 

exempel borde de från remissen föreslagna förlängningen av den avgiftsbelagda 

tiden för malmtaxa (blå biljett) från 09-17 till 07-19 behållits. Låga 

parkeringsavgifter ska även införas i ytterstaden. 

 

Framkomlighetsstrategin angav som prioriterat att öka framkomligheten för 

stombussarna, bland annat genom att ta bort parkeringsplatser på stadens 

huvudgator. Parkeringsplanen innehåller dock inga sådana förslag. Strategin 

angav även som viktigt att prioritera cykling. Parkeringsplanen innehåller inga 



  

förslag på parkeringsplatser för cyklar. Parkeringsplanen kan stärka 

cykelinfrastrukturen genom att ta bort parkeringsplatser till förmån för fler 

cykelbanor. Vi vill med anledning av ovanstående se en parkeringsplan som 

bättre svarar mot framkomlighetsstrategins intentioner. 

 

Kontoret behöver ta fram ett underlag som omfattar ett helhetsperspektiv på 

parkering. I en sådan utredning är det inte tillräckligt att enbart lägga in 

ytterstadens förutsättningar, utan det krävs en helhet med infartsparkeringar, 

parkeringsköp, parkeringstal för bilar och cyklar samt hur staden kan ge bättre 

förutsättningar för bilpooler. Aspekterna av en transportsnål samhällsplanering 

ska finnas med, samt hur cykel och kollektivtrafik kan bidra till att reducera 

behov av bilparkering och bidra till ökad framkomlighet. 

 

3) Malte Sigemalm m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Att delvis godkänna parkeringsplanen. 

Att ett helhetsprogram tas fram där bl a inner- och ytterstadskonsekvenser 

beaktas. 

Att i det fortsatta arbetet beakta utveckling av bilpooler samt infartsparkeringar. 

Samt att därutöver anföra: 

 

En parkeringsplan löser en del av Stockholmstrafikens problem. 

Några aspekter som måste samverkas med en parkeringsplan och 

framkomlighetsstrategi är: 

Kollektivtrafik 

Kollektivtrafiken måste byggas ut och bli mer effektiv. Vi har idag alltför många 

inställda pendeltåg, enorm trängsel i Tunnelbanan, stomlinjebussar som kommer 

flera på samma gång i och med att det varit stopp eller hinder i trafiken. 

Sårbarheten i kollektivtrafiken är oerhört stor. 

 

Taxepolitiken för kollektivtrafiken är viktig ur ett resande perspektiv. Ett högt 

pris på t.ex. ett månadskort innebär att det kan vara billigare att ta bilen till stan 

om man har en bil med liten drivmedelsförbrukning. Den senaste höjningen av 

SL månadskortet var enbart ett sätt att reducera SLs gigantiska underskott. 

Tjänstebilsförare betalar idag ingen trängselskatt, i och med att den för företagen 

är avdragsgill. Ser man på nybilsförsäljningen i Stockholmsområdet så är den 

övervägande delen försäljning av tjänstebilar. Vi har med andra ord många 

tusentals förare som i dag är helt okänsliga för t.ex. trängselskattens storlek och 

indirekt avgiften för parkering i och med att man använder företagskort när man 

parkerar. 

 

4) Kajsa Stenfelt (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 I huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut. 

2 Ge kontoret i uppdrag att ta fram konkreta förslag på säkra och avgiftsfria 

cykelparkeringar i kollektivtrafiknära lägen. 

3 Därutöver anföra: 

Det finns många positiva delar i Parkeringsplanen, som helt stämmer överens 

med Framkomlighetsstrategin, men vi saknar konkreta förslag för den ökande 

andelen cyklister i staden. Många efterfrågar säkra, avgiftsfria cykelparkeringar i 

kollektivnära lägen, och i enlighet med Framkomlighetsstrategin bör detta 

tillgodoses snarast. Man bör också ytterligare se över förhållandet mellan 



  

avgifter för parkering i gatumiljö och parkering under jord. Skulle exempelvis de 

som boendeparkerar i innerstaden kunna göra det i ett parkeringsgarage för 

samma avgift, skulle gatumark frigöras, och framkomligheten för cykel- 

kollektiv- och nyttotrafik förbättras. 

 

Vi saknar också konkreta förslag på infartsparkeringar, något som brådskar i en 

växande storstad där antalet kvadratmeter och människors hälsa begränsar 

möjligheten att ta sig fram med egen bil. Parkeringsplanens syfte skall vara att 

kraftigt reducera antalet bilar i innerstaden, till förmån för cykel- kollektiv- och 

nyttotrafik. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 

Klamberg m.fl. (FP) och Jonas Naddebo (C). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Malte Sigemalm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mark Klamberg m.fl. (FP) enligt följande: 

 

Förslaget till ny parkeringsplan innehåller en välkommen ambitionshöjning vad 

gäller att förbättra möjligheterna för framkomligheten i Stockholmstrafiken. 

Detta är en mycket angelägen fråga – i synnerhet för kollektivtrafiken – och 

åtgärderna i parkeringsplanen har goda förutsättningar att bidra till en bättre 

trafiksituation. 

 

Folkpartiet anser att i områden där belastningen är särskilt hög bör man 

överväga att ta ut parkeringsavgifter under längre tid på dygnet. Under 

remissprocessen har det framkommit osäkerhet kring vilka effekter förslaget om 

att utöka den avgiftsbelagda tiden för malmtaxa från 09–17 till 07–19 skulle 

medföra, främst med tanke på parkeringssituationen i ytterstaden. Vi ser fram 

emot ett fördjupat resonemang kring denna fråga i det samlade underlag för 

staden som helhet som Trafikkontoret ska ta fram. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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